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Van de redactie

De lente heeft plaats gemaakt voor de zomer en nu is de herfst van 2023 al weer 
aanstaande. De tijd is als zand, dat door je vingers glipt. Het is weer voorbij, die 
mooie zomer, zong Gerard Cox ooit. Daarom ligt nu tweede editie van de Mied-
bringer van het jaar 2023, de herfsteditie, voor u.
In deze Miedbringer stipt, zoals gebruiktelijk, voorzitter Spanjer zaken, onder 
meer de ruimtelijke ordening betreffende, aan, die op Terschelling spelen. 
Verder bijdragen van secretaris Smit, zoals het kwartaaljournaal, een artikeltje 
over welstand en de laatste ontwikkelingen aangaande de grondige renovatie 
van de seinpaal. Jaap Smit is druk doende geweest subsidies binnen te halen, 
want er is een bedrag van rond de 27.000 euro nodig. Resultaat van zijn inspan-
ningen: het startsein van de renovatie kon worden gegeven. Petje af voor onze 
onvermoeibare secretaris!!
Eigenlijk had onze middenpaginafotoleverancier Gerrit Bart Volgers al afscheid 
genomen, maar zijn foto-archief is zo groot en nog steeds actueel, dat we graag 
van zijn diensten gebruik blijven maken. 
In dit nummer ook de aankondiging van de algemene donateursvergadering 
op 15 september in dorpshuis Ons Huis in de Torenstraat op West. Daarom ook 
is het financieel verslag van penningmeester Janna Lettinga in deze Miedbrin-
ger opgenomen. Neem dit exemplaar dus mee naar de vergadering, evenals 
de vorige twee Miedbringers, met het jaarverslag en de notulen van de vorige 
jaarvergadering. Hebt u daarover vragen en/of opmerkingen? Dat kan op 15 
september. 
Het actualiseren van onze website sos-terschelling.nl blijkt nog steeds een hele 
toer, die allesbehalve regelmatig lukt. Zoals al eerder op deze plek opgemerkt: 
het is en blijft vrijwilligerswerk. Van tijd tot tijd komen er nieuwe items op, de 
meest actuele zaken, die niet in de Miedbringer konden worden opgenomen.
Ik wens u veel leesplezier toe. De volgende en laatste Miedbringer van 2023 kunt 
u in december verwachten. 

Gerard Muiser, bestuurslid van SOS 
en eindredacteur van het contact- en mededelingenblad De Miedbringer
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Van de voorzitter

Op de boot van Terschelling naar Harlingen 
schrijf ik dit stukje. Ik zie de seinpaal, die in 
opdracht van S.O.S zal worden gerenoveerd, 
en overdenk de afgelopen periode. Oerol is 
achter de rug en niets herinnert aan de circa 
48.000 gasten die genoten van  cultuur. Paal 8 
was voor het eerst festivalterrein en ik heb de 
indruk dat alles netjes is achtergelaten.

Het was tijdens mijn verblijf niet druk op het 
eiland. Ik sprak een fietsenverhuurder, die 
sprak van een mindere periode. Ook dat was mijn indruk. Kennelijk is ieder-
een met het vliegtuig naar Spanje of Italie, voor de ‘zomerse’ temperaturen 
van meer dan 40 graden. Andersom kwam ik Fransen  en Spanjaarden tegen, 
die hier komen genieten van het heerlijke, frisse zomerweer van de afgelopen 
weken. Een omgekeerde wereld en waar moet dat heen?
De politiek op het eiland houdt zich nog steeds bezig met het evenementenbe-
leid, dat inmiddels 4 jaar geleden is aangekondigd, maar dat er nog steeds niet 
is. Het lijkt wel kopieergedrag van het inmiddels gevallen kabinet Rutte: vooral 
vooruitschuiven en niets beslissen. Vanwege het ontbreken van enig beleid vindt 
o.a. het jaarlijkse filmfestival geen doorgang. Dat is jammer, S.O.S. heeft daarte-
gen geen bezwaar.
In onze laatste bestuursvergadering bespraken wij de komende jaarlijkse dona-
teursvergadering, die in september a.s. zal plaatsvinden. Een aankondiging 
daarvoor vindt u elders in deze Miedbringer.
Zijn er nog verdere actuele onderwerpen? Het beroep tegen het bestemmings-
plan van het Badhotel Midsland aan Zee loopt. Ik kreeg bericht dat de monde-
linge behandeling dit jaar niet meer plaatsvindt.
Ook is er nog niets te vermelden over de Manege Hoorn. Na de uitspraak van de 
rechtbank ligt de bal weer bij de gemeente en dat kan nog wel even duren.
Andere onderwerpen worden besproken door onze secretaris Jaap Smit. Een 
onderwerp wil ik toch over het voetlicht brengen en dat is het gestaag terug-
lopend aantal donateurs, vooral veroorzaakt door natuurlijk verloop. Vandaar 
mijn oproep om het bestaan van S.O.S. en de noodzaak van nieuwe donateurs 
eens in uw vrienden- en kennissenkring onder de aandacht te brengen.
Voor nu: tot ziens in september.

Jan Willem Spanjer, voorzitter
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Donateursvergadering 2023
Uitnodiging

De Algemene Bestuurs- en Donateursvergadering zal gehouden worden op vrij-
dag, 15 september 2023 te 19.30 uur in dorpshuis ‘Ons Huis’ in de Torenstraat, 
8881 BL nr.42 te West-Terschelling.

AgendA:

1 Opening door de voorzitter.
2 Mededelingen door de secretaris / ingekomen stukken.
3 Notulen van de 60ste donateurs vergadering van 16 september 2022. 
 Deze notulen staan afgedrukt in De Miedbringer van december 2022 
 (nr. 22-12-215).
4 Jaarverslag 2022. Dit jaarverslag staat afgedrukt in de Miedbringer 
 van april 2023 (nr. 23-04-216).
5 Financieel verslag 2022 en begroting 2024. 
 Hierover vindt u informatie in deze Miedbringer.
6 Verslag Kascommissie. Benoemen nieuwe kascommissie.
7 Bestuursverkiezing. Dit jaar zijn aftredend: de dames  G. de Grand 
 en M. Wartena. Ook zijn aftredend de heren G. Muiser, H. F. Schurink, 
 H. J. Hees en P. J. Zumkehr. Zij zijn allen weer herkiesbaar.
8 Miedbringer, website, donateurswerving (communicatie) .
9 Rondvraag.

PAUze i

8 Actuele onderwerpen en de rol van SOS daarin.
9 Externe ontwikkelingen die aandacht van SOS behoeven.

PAUze ii

10 We nodigen een gastspreker uit.

SlUiting

Financieel jaarverslag 2022

FinAnciën. 
Het boekjaar werd afgesloten op 31 december 2022. 
De totale inkomsten over 2022 bedroegen  � 12.588,-  en de uitgaven 
waren  � 10.951, Dit geeft over 2022 een positief resultaat van  � 1.637,- 
De kosten van onderhoud aan de Sjouw zijn door een donateur betaald.

Begroting 2024
In de begroting van 2024 is het onderhoud van de Seinpaal op Seinpaalduin 
opgenomen. Door aanvraag van subsidies is het waarschijnlijk mogelijk de 
kosten hiervan te beperken.

donAteUrS BeStAnd

Op 31 december 2022 was de stand als volgt:
-  452 betalende donateurs
-  12 begunstigden (dit zijn instellingen en personen die de Miedbringer 
   gratis ontvangen)
-  5 donateurs voor het leven
het totaal aantal ingeschreven donateurs bedroeg 469

MUtAtieS

In 2022 hebben:
-  9 nieuwe donateurs zich ingeschreven
-  17 donateurs hebben opgezegd, niet betaald of zijn uitgeschreven wegens
    overlijden
In 2022 stonden we wel met een kraam op de beestenmerk, maar het weer 
werkte deze keer niet mee en kregen we die dag geen nieuwe donateurs erbij.

AlgeMene oPMerking

Ook in 2022 hebben veel donateurs meer betaald dan het minimum bedrag van 
� 17,50. Heel hartelijk bedankt hiervoor.

Balans 
PER 31 DECEMBER 2022

 31-12-2022 31-12-2021 31-12-2022   31-12-2021
ACTIVA PASSIVA€
LIQUIDE MIDDELEN VERMOGEN
Rabobank rek.crt. 4.071 2.441  Nog te bet. kosten 162 
Rabobank 
BedrijfsSpaarrek 81.829 81.822       Algemene reserve 85.900 84.101       

	 85.900	 84.263	 	 	 85.900	 84.263
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Begroting 2024
StAAt VAn lASten en BAten 
 Begroting Realisatie Begroting Begroting

  2022 2022 2023 2024

BESTUURSKOSTEN
Vergaderkosten dgl./alg.bestuur 170 150 170 175
Representatiekosten  200 229 200 200
Overige bestuurskosten € 300 464 400 600
Bestuurskosten v.g.j.  - € 154 -€ -

	 	 670	 997	 770	 975

ADMINISTRATIEKOSTEN
Adm.tie/computerkosten  280 33 200 200
Abonnementen/contributies - - - -
Telefoon/overige comm.kosten - - - -
Advertentiekosten  200 85 200 200

	 	 480	 118	 400	 400

DONATEURSKOSTEN      
Druk/verzendkosten Miedbringer 6.000 4.418 5.500 5.500
Kosten donateursvergadering 600 258 600 500

	 	 6.600	 4.676	 6.100	 6.000

ALGEMENE KOSTEN
Assuranties  122 121 122 122
Juridische/advieskosten  1.000 365 1.000 1.000
Juridische/advieskosten v.j. - 272 - -
Bankkosten  200 160 200 200
Webkosten  300 218 300 250
Beheerskosten “ Strieperkerkhof “ 360 255 360 360
Beheerskosten “ Sjouw “  250 1.319 - 100
Beheerskosten “ Seinpaal “  - - - 27.000
Beheerskosten “ Kaap “  - - €- -
Bijdragen onbenoemde projecten 1.000 2.400 1.000 1.000
Overige algemene kosten  - 50 45 50

	 	 3.232	 5.160	 3.027	 30.082

LASTEN	TOTAAL	 	 10.982	 10.951	 10.297	 37.457

OPBRENGSTEN
Donaties/Giften  11.000 10.847 10.500 10.500
Gift inz.”Sjouw” incl.bet. v.g.j. - 1.470  - -
Subsidies  360 519 360 21.780
Rentebaten  - 7 - -
Nog te ontv. Subsidie  - -255 - €-
  11.360 12.588 10.860 32.280

BATEN	TOTAAL	 	 11.360	 12.588	 10.860	 32.280

RESULTAAT	 	 378	 1.637	 563	 -5.177
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Stand van zaken betreffende de seinpaal

Zoals u weet is de seinpaal op het Seinpaalduin te West-Terschelling drin-
gend aan een onderhoudsbeurt toe. In een vorige Miedbringer heb ik hierover 
geschreven. De aanvraag van het subsidietraject is ondertussen afgerond. Nog 
niet het hele benodigde bedrag van ruim 27.000 euro is binnen, maar de restau-
ratie kan worden gestart. 
Nog niet alle aanvragen zijn positief beoordeeld, maar de grootste subsidie ver-
strekker is het Iepen Mienskip Fûns (IMF), dat heeft met een bedrag van 
� 10.280,- groen licht gegeven. Op dit moment van schrijven hebben we totaal 
aan subsidies crica � 20.000,- toegezegd gekregen.
Wat moest er ook alweer gebeuren? Allereerst de verlichting: lampen met bajo-
netfittingen bestaan eigenlijk niet meer. We willen overgaan op energiezuinige 
lampen met LED-verlichting. De bekabeling willen we geheel vernieuwen. 
En dan ook heel belangrijk: als nu een lamp verwisselend moet worden, klautert 
iemand omhoog met een veiligheidshesje aan. Dit kan anno 2023 eigenlijk niet 
meer en daarom wordt de trap vervangen door een nieuwe trap met een veilig-
heidskooi erom heen, zodat ongelukken zoals achterover vallen uitgesloten 
worden.
En dan als laatste: we willen een informatiebord plaatsen waarop de geschie-
denis van de seinpaal komt te staan, de verklaring van de lampen die branden 
en dan natuurlijk de namen van de sponsoren die aan de restauratie hebben 
bijgedragen.
We hebben de firma Bakker te West-Terschelling ondertussen opdracht gegeven 
de werkzaamheden op te starten.
De vuurtorenwachters van de Brandaris hebben we bereid gevonden belange-
loos de bediening van de seinpaalverlichting te blijven verrichten.
We hebben een begroting van � 27.010,- en dus zijn nog lang niet alle kosten 
gedekt. Er is nog een post ‘onvoorzien’. Zo kan bijvoorbeeld niemand ons vertel-
len hoe de signaleringskabels lopen vanaf de seinpaal richting de Brandaris. 
Liggen er in de Zwarte Weg/Trompstraat/naast Hotel Nap kabels in de grond ? 
Wie het weet mag het zeggen. Er liggen wellicht onzekerheden op de loer - ik 
hoop van niet -, maar hoe dan ook: SOS gaat ermee aan de slag en we zien wel 
hoever we komen.
SOS hoopt dat in overleg met Staatsbosbeheer de werkzaamheden komende 
herfst kunnen plaatsvinden. Als alles volgens plan verloopt, kan de officiële 
ingebruikname volgend jaar in april plaats vinden.

Secretaris Jaap Smit
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Kwartaaljournaal 
tot augustus 2023

Wat betreft weersomstandigheden hebben we een apart voorjaar mogen bele-
ven. Het begon met veel neerslag, daarna verschenen er langdurige hogedrukge-
bieden boven het noordwesten van Europa. Dat resulteerde in een aanhoudende 
wind vanuit noordoostelijke richting. Het nog koude zeewater zorgde ervoor 
dat deze wind erg koud aanvoelde. Het voorjaar kwam op ons eiland dan ook 
laat op gang. Maar er viel ook geen drup regen meer! In heel Nederland resul-
teerde dat in droogte en een dalend grondwaterpeil, waar vooral de landbou-
wers niet blij mee waren. Zij zagen hun gewassen op het land verpieteren en 
verdrogen. Op dit moment van schrijven normaliseert het weer en kunnen we 
spreken van een oerhollandse zomer met normale temperaturen en geregeld 
buien.
Nu een overzicht van de activiteiten van het bestuur van SOS in de maanden 
maart, april, juni en juli 2023:
 Op 21 maart zijn we aanwezig bij een raadscommissievergadering. Als eerste 
staat op de agenda de bouw van twaalf woningen op de locatie ten oosten van 
de Spar in Lies. De woningen zijn bedoeld voor jonge gezinnen en dit betekent 
verjonging van het dorp Lies. De zichtlijn aan de noordzijde blijft gehandhaafd. 
Het agrarische perceel wordt er wel bij betrokken, maar zal niet bebouwd 
worden.
De verplaatsing van een schuur te Noordhoek 3 te Lies wordt besproken. 
De schuur komt gedeeltelijk te staan op agrarische grond.
De huisvestingsverordening wordt besproken. De koopgrensprijs van een 
woning is op dit moment � 646.000,- . In de raad gaan zelfs stemmen op om dit 
te verhogen naar één miljoen!
 Op 22 maart vindt wederom een raadscommissievergadering plaats. Allereerst 
konden we vernemen dat de herinrichting van de Zwarte Weg nabij het Groene 
Strand ca. � 417.500,- gaat kosten.
Het ‘Toetsingskader Evenementenvisie’ komt aan de orde. De raad is de mening 
toegedaan dat schade aan de natuur te alllen tijde voorkomen dient te worden. 
Het geluidsniveau moet in het beleid worden opgenomen. De locaties moeten 
een goede aansluiting hebben van riolering en elektriciteit. De evenementen 
dienen ook minimaal zes weken van tevoren gepubliceerd te worden.
Vervolgens komt het Havenfront ter sprake. Vroeger was de haven een Rijkshaven 
met als eigenaar Rijkswaterstaat. Sinds het jaar 2006 is de gemeente grotendeels 
eigenaar geworden (uitgezonderd de veerhaven), waarbij toen een ‘bruidsschat’ 
van � 6 miljoen is betaald door RWS. De haven is thans aan groot onderhoud toe. 
De veerterminal zou verplaatst moeten worden, de Willem Barentszkade moet 
worden hersteld en heringericht worden. De geschatte kosten voor de gemeente 
bedragen maar liefst � 15 miljoen en het valt nog te bezien of het daarbij zal blij-
ven! De praktijk wijst uit dat grotere projecten meestal duurder uitvallen!

 Op 5 april zijn we aanwezig bij een raadsvergadering, waarbij we konden 
vernemen dat de oude campus een internationale kenniscampus gaat worden in 
samenwerking met Noordelijke Hogeschool Leeuwarden (NHL).
Betreffende de Tonnenloods horen we dat i.v.m. gestegen bouwkosten de prijs 
hoger zal uitvallen. Ook komt het Rijksvastgoedbedrijf nog steeds niet met een 
huurprijs over de brug.
Op de locatie voormalige noodslachtplaats te West-Terschelling zullen voorlo-
pig nog geen huizen gebouwd worden omdat de woningcoöperatie geen huizen 
met erfpachtconstructie wil laten bouwen.
De Huisvestingverordening wordt vastgesteld.
Er volgt een motie betreffende de huidige bestuurscrisis. Zowel de raad, burge-
meester als ook de beide wethouders beloven beterschap. Er wordt overwogen 
een derde wethouder te benoemen, maar zover is het nog niet.
 Op 21 april komt het algemeen bestuur van SOS ter vergadering bijeen.
 Op 26 april vindt  zowel een raadsvergadering als ook een commissieverga-
dering plaats, waarbij alles in het teken van de veerhaven staat. De haven is de 
navelstreng met de vaste wal en is van levensbelang voor de Terschellinger eco-
nomie. De Willem Barentszkade is aan grootschalig onderhoud toe. Het veer-
haventerrein zou heringericht moeten worden. Het havenfront strekt zich uit 
vanaf het Groene Strand tot aan de jachthaven. De raad wil er � 15 miljoen voor 
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reserveren en het is maar de vraag of het hier bij blijft. Het betekent een rente-
last van � 480.000,- per jaar. De kades bestaan uit opstaande stalen vouwschot-
ten. Door roestvorming vallen hier gaten in. Men wil weer terug naar schuine 
kades, die zullen bestaan uit stortsteen.
 Op 4 mei gaan we naar de Bestuursrechter te Leeuwarden, alwaar de problema-
tiek rond het organiseren van het Eilân Festival wordt behandeld.
Als eerste komt de geluidsnorm aan de orde. De bands zullen veel geluid 
produceren. In een stiltegebied geldt een norm van 45 dB. Oerol en Motorcross-
clubTerschelling bezitten hierop een ontheffing. Vervolgens komt de Natuurbe-
schermingswet aan de orde, waarbij de hoeveelheid stikstof een belangrijk punt 
vormt. En als laatste is beroep ingesteld tegen het niet verlenen van de evene-
mentenvergunning door de burgemeester. De eiser vond de weigering onrede-
lijk en de termijn te kort. De eiser stelt dat tijdens Oerol alles wordt getolereerd, 
maar bij Eilân mag/kan niets. Met opbouw en verwijderen van de podia zal het 
Eilânfestival duren van ca. half augustus t/m eind september. 
 Op 8 mei zijn we aanwezig bij een Beheeroverleggroep-vergadering. (BOG). 
Van de Provincie konden we vernemen dat er momenteel afslag plaatsvindt 
nabij het strand bij Paal 7. En hetzelfde gebeurt (al langer) op de Boschplaat aan 
de noordoostelijk kant van de punt. Zandsuppletie is op ons eiland echter (nog) 
niet aan de orde.

Ook konden we vernemen dat de stikstofdepositie op ons eiland best wel mee-
valt. De boeren behoeven zich (nog) geen zorgen te maken.
Vroeger zaten alle konijnen vooral in het duingebied. Tegenwoordig zie je ze 
steeds meer op de waddendijk. Ze zijn daar lastig te verwijderen, maar dat zal 
toch moeten gebeuren want omdat ze gangen graven, betekent dit gevaar voor 
een dijkdoorbraak.
We konden van SBB horen dat er met subsidie van het Iepen Mienskip Fûns een 
kinderspeelplaats zal worden ingericht nabij de ijsbaan van Midsland. 
De Natuurschuur van Lies wordt opgeknapt met steun van het Waddenfonds. 
Ook konden we vernemen dat de aanplant van groot en klein zeegras bij het 
eiland Griend goed aanslaat. Het totale gebied beslaat thans ca. 650 ha.
Wetterskip vreest voor de gevolgen van de klimaatverandering voor onze polder. 
Wat te doen als er langere periodes ontstaan met een neerslagtekort? Ook zorgt 
de zeespiegelstijging voor verdere zoute kwel in onze polder.
 Op 10 mei zijn we bij een raadsvergadering aanwezig. De raad merkt op dat de fiets-
paden zo vlak voor begin van het toeristen seizoen er niet al te florissant bij liggen.
De raad beslist positief over de financiering ‘Kaderplan Havenfront Terschel-
ling’. Met € 15 miljoen wordt dit het grootste project ooit. De raad twijfelt er nu 
al aan of dit bedrag wel genoeg zal zijn!
De raad stemt in met een Motie van Treurnis jegens een wethouder.
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 Op 31 mei zijn we aanwezig bij een vergadering omtrent ‘Toekomst Perspectief 
Terschellinger Polder’. Over de periode 2022-2026 heeft het Waddenfonds 
� 1 miljoen beschikbaar gesteld om diverse scenario’s te schetsen voor een duur-
zame toekomst van de polder in het licht van klimaatveranderingen (zeespiegel-
stijging en verdroging). Dit project wordt geleid door Deltares en Hogeschool 
van Hall Larenstein.
 Op 1 juni vindt een raadscommissievergadering plaats. Als eerste komt de 
Huisvestingsverordening aan de orde. Vervolgens wordt de Jaar rekening van 
het jaar 2022 besproken. Er is �1,3 miljoen overgebleven en er gaat ook 
� 235.000,- naar de Recreatiereserve. De accountant heeft de jaarrekening 
positief beoordeeld.
We konden wel vernemen dat de oude campus, tezamen met Dellewal, voor 
� 5 miljoen in de boeken staat.
De raad vindt dat fietspaden en de wegen in de polder dringend onderhoud 
behoeven.
Ook hoorden we dat de kosten betreffende de Tonnenloods hoger uitvallen 
i.v.m. de gestegen prijs van bouwmaterialen.
De raad spreekt zorgen uit over het vervoer van elektrische auto’s op de veerbo-
ten van Doeksen. Het schijnt dat ferryschepen in o.a. Noorwegen hiermee zijn 
gestopt i.v.m. brandgevaar.
De Welstandsnotitie wordt besproken. Een nieuw gebouw moet passen in de 
omgeving. Ook vindt de raad de eilander karakteristiek belangrijk. De raad 
vraagt om eilander inbreng in de Welstandscommissie. Alleen in een nieuw-
bouwwijk zou welstandsvrij gebouwd kunnen worden. Bij nieuwbouw in 
zomerhuisgebieden in het duingebied heeft SBB ook inbreng bij nieuwbouw.
 Op 14 juni zijn we aanwezig bij een raadsvergadering. We konden vernemen 
dat Staatsbosbeheer het voormalige voetbalveld nabij het zwembad aan de 
natuur terug wil geven. Het veld dient als trapveldje voor de jeugd, het is de 
startplaats voor de Fjoertoer en de Berenloop, Golfclub Terschelling heeft er 
containers staan om materiaal in op te bergen en er is tevens een oefenbaan.
Vervolgens bespreekt de raad een plan van aanpak betreffende de bestuurscrisis. 
De kosten daarvan worden nu al geschat op ca. � 100.000,- Dit vindt de raad toch 
wel erg veel geld. Er wordt van alles voorgesteld zoals een mediator, verkenner, 
gespreksleider en/of een bemiddelaar. De raad wil toch wel een goed functione-
rend en welwillend bestuur zijn. Het besturen dient op rationele wijze te gebeu-
ren en niet op emotionele wijze, zo wordt gezegd. De burgemeester zegt met 
dit punt graag met alle raadsleden tot een oplossing te komen, zonder echter de 
zorgvuldigheid uit het oog te verliezen. Er wordt ook nagedacht om een derde 
wethouder erbij te benoemen.
 Op 21 juni vindt een raadsvergadering plaats. We konden vernemen dat de 
planvorming betreffende de Tonnenloods er wat gunstiger uit gaat zien. 
Het project Havenfront verloopt tot op heden eveneens voorspoedig.
De Jaarrekening 2022 wordt goedgekeurd door de raad. Er gaat � 35.000,- naar 
de Recreatiereserve en � 1.067.000,- gaat naar de algemene reserve.

Betreffende Hûs en Hiem merkt de raad op dat het Terschellingereigene gekoes-
terd moet worden. Het Terschellinger karakter wil de raad graag bewaard zien.
Betreffende het trapveldje te West wordt een motie ingediend waarin de raad 
oproept het huidige gebruik te continueren totdat een definitief besluit is geno-
men. De voorkeur van de raad gaat echter naar een trapveldje voor de jeugd. 
Tijdens de coronacrisis en ook daarna mochten de terrassen worden uitgebreid, 
teneinde de verplichte 1,5 mtr. afstand te bewaren en ook om de ondernemers 
meer inkomsten te laten genereren. Via een motie wil men de huidige situatie 
continueren. Dit blijkt echter toch niet zo eenvoudig, omdat het indruist tegen 
het vigerende beleid.
 Op 27 juni waren we aanwezig bij een bijeenkomst omtrent de omgevingsvisie. 
Dit is de opvolger van de structuurvisie en dit gaat over wonen, werken, recre-
atie, toerisme, en natuur en landschap. Het is de bedoeling dat deze omgevings-
visie begin 2025 door de raad zal worden vastgesteld.
 Op 5 juli vindt een raadscommissievergadering plaats, waarbij als eerste de 
kadernota 2024 - 2027 wordt besproken. Het ziet er best wel positief uit. Zo wil 
de raad een toiletvoorziening met een douche bij alle strandovergangen realise-
ren. Omdat ons eiland voor de toerist een fietseiland is, behoort de kwaliteit van 
de fietspaden op orde te zijn.
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En dorpshuis ‘De Stoek’ te Hoorn wil men verplaatsen, teneinde op de vrijko-
mende plaats woningbouw te realiseren.
Vervolgens komt de Toeristen- en Forensenbelasting aan de orde. Daar de 
inflatiecorrectie 9,6 % bedraagt, wordt de toeristenbelasting in het jaar 2024 
vastgesteld op � 2,10 per persoon per nacht. Een nieuw systeem voor het innen 
van de toeristenbelasting kunnen we op z’n vroegst met ingang van het jaar 
2024 verwachten, zo vernemen we.
De precariotarieven gaan met hetzelfde percentage van 9,6 % omhoog.
Vervolgens komt woningbouw in de Zuidermiede in Midsland ter sprake. 
Er zijn twee plannen: Klein Zuidermiede behelst twaalf sociale huurwoningen. 
Dan is er nog een ander plan, Groot Zuidermiede, dan hebben we het over 60 
woningen. Medewerking van de bewoners aan de Westerdam en omgeving is 
dan wel noodzakelijk. De Zuidermiede is wel een drassig en laag gelegen gebied 
en dat zou misschien nog wel eens problemen op kunnen leveren.
 Op 6 juli gaat de vergadering verder. Als eerste komt de situatie rond de scho-
len op ons eiland aan de orde. In drie dorpskernen vindt basisonderwijs plaats: 
West, Midsland en Hoorn. De school in Midsland verkeert in slechte staat. Bij 
de overige schoolgebouwen is sprake van achterstallig onderhoud. Willen we 
de scholen behouden, dan moeten er wel voldoende leerlingen zijn. Tot het jaar 
2030 wordt een dalende tendens in het aantal leerlingen verwacht. Dorpshuis 

‘De Stoek’ zou gecombineerd kunnen worden met OBS/CBS ‘t Jok te Hoorn.
Nieuwe beleidsregels betreffende woningbouw komen vervolgens aan de orde. 
De woningnood op ons eiland is hoog. De zoekgebieden zouden uitgebreid 
moeten worden en men wil gaan van 135+ naar 195+ nieuw te bouwen woningen. 
De beleidsregels zouden daarvoor versoepeld moeten worden. Een woning in de 
sociale sector mag onder de huidige regels maximaal � 355.000,- kosten en dit is 
dan exclusief de grond. Particulier bouwen valt altijd duurder uit. De woning-
bouwcoöperatie Woon Friesland bouwt eveneens woningen, maar uitsluitend 
sociale woningbouw.
Vervolgens komt het ‘Toetsingskader Evenementenvisie’ aan de orde. 
We vernamen dat er deze zomer geen openluchtfilmfestival kan plaatsvinden. 
De organisator zegt vast te lopen in een woud van regels, waarbij de ‘Ontheffing 
op een Stiltegebied’ nu nog ontbreekt. Hij ziet geen kans meer om dit voor de 
zomer nog te realiseren. De raad constateert dat er veel mis is met het evene-
mentenbeleid op Terschelling. Landelijke en provinciale regels kan de raad niet 
veranderen. De raad vindt dat er een apart loket of een manager moet komen om 
aanvragers behulpzaam te zijn met de aanvraag.
 Op 13 juli zijn we aanwezig bij een vergadering over het project: ‘Toekomstper-
spectief Terschellinger Polder’.
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 Op 19 juli vindt een raadsvergadering plaats. Allereerst konden we vernemen 
dat het gebruik van het trapveldje te West hetzelfde blijft. De containers van de 
Golfclub moeten wel weg, de pacht wordt niet verlengd.
Vervolgens staat de Kadernota 2024 - 2027 op de agenda. De raad wil dat we over 
een goede haven beschikken en goede schoolgebouwen te West Midsland en 
Hoorn. De raad wil het aantal auto’s op ons eiland verminderen. Daar moet dan 
wel een adequaat bagagevervoer van en naar het eiland tegenover staan. 
Misschien kan een actie om het autogebruik te ontmoedigen helpen ?
Er wordt vervolgens gepraat over de aanleg van een tweede laad/losbrug voor 
veerschepen nabij de vleugeldam. En voor de energiebehoefte wordt voorgesteld 
om twee windmolens op het eiland te plaatsen. Dit schijnt nogal problematisch 
te zijn i.v.m. capaciteitsgebrek van de huidige bekabeling.
Vervolgens staat het ‘Integraal Huisvestingsplan Onderwijs’ op de agenda. 
De raad twijfelt tussen complete nieuwbouw of vernieuwbouw. De scholen 
moeten wel goed bezet zijn en blijven want de raad wil niet bouwen voor leeg-
stand. De raad vraagt ook om meer samenwerking tussen openbaar en christe-
lijk onderwijs op ons eiland.
 De volgende dag - 20 juli - gaat de raadsvergadering verder. De Toeristen en 
Forensenbelasting staat op de agenda. Er wordt opgemerkt dat de indexering 
niet klopt. I.p.v. 9,4 % zou dit 5,2 % behoren te zijn. Dit punt wordt daarom voor-
uit geschoven voor bespreking na het zomerreces. Qua precariorbelasting het-
zelfde probleem, dit onderwerp wordt ook vooruit geschoven naar september.
Voor de bouw van nieuwe woningen wil de raad het aantal zoekgebieden uit-
breiden. Er is veel vraag naar nieuwe woningen en het gaat niet snel genoeg.
Vervolgens wordt een motie omtrent beheersplannen besproken. Een beheers-
plan heeft een geldigheidsduur van 6 jaar. Aan het einde van zo’n periode 
dient er geëvalueerd te worden. Dit is niet gebeurd, de beheersplannen werden 
stilzwijgend verlengd. De raad vraagt om na de 6-jaarlijkse periode een discus-
sieavond voor alle eilanders over dit onderwerp te beleggen.
Er wordt een tweede motie besproken en die gaat over de bestrijding van de 
Berenklauw en de Japanse Duizendknoop. Zoals bekend zijn beiden een exoot 
en tevens een woekerplant. De raad wil eerst onderzoek doen, vervolgens een 
beleid vast stellen en dan pas gaan aanpakken. Dit dan wel in overleg met 
Staatsbosbeheer en het Wetterskip. De Provincie verstrekt subsidie voor bestrij-
ding en de Japanse Duizendknoop schijnt effectief bestreden te kunnen worden 
d.m.v. elektrische pulsen.

Beste lezer, ik ben er weer doorheen. Op dit moment van schrijven is de vakan-
tieperiode volop aan de gang en is het weer  druk op wegen, fietspaden en in 
winkels. Ik wens u allen een plezierige vakantie toe en hoop op niet al teveel hit-
tegolven. Op dit moment van schrijven zit dat nog niet in de weersverwachting!

Secretaris Jaap Smit – Juli 2023

Welstand
Op 1 juni werd tijdens een raadscommissievergadering gesproken over het 
onderwerp ‘welstand’. De raad vraagt om eilander inbreng in de welstandscom-
missie Hûs en Hiem.
De raad is de mening toegedaan dat de Terschellinger karakteristieke bouw 
behouden moet blijven. Nieuwbouw moet passen in de omgeving en dit geldt 
dan voor zowel de buitengebieden als ook de dorpen. Alleen in nieuw te bouwen 
woonwijken zou men hier van af mogen wijken.
Bijgaande foto’s tonen recente nieuwbouw in Formerum, Lies en Hoorn en die 
laten toch wel een ander beeld zien.

Jaap Smit
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op de bres 
voor een 
bijzonder eiland!
U kunt ons helpen door 
donateur te worden 
voor minimaal 2 17,50 per jaar


